
1 

 

 

 

 

 
 
 

IN DIT NUMMER 
 

• VAN DE VOORZITTER 

• BOER BURGER BEWEGING 

• DEUREN DICHT BELEID 

• NESTKASTEN 

• JAARVERSLAG 2022 
 

VAN DE VOORZITTER 
 

Beste lezers, 
 

Zoals u weet werken Namiro en Benegora al geruime tijd samen. Wat doelstellingen 
betreft verschillen we, in de praktijk trekken we vaak samen op.  Een goede zaak want 
twee weten nu eenmaal meer dan één en staan sterker bij het opereren in situaties die 
ons beide aangaan.                                                                                                              
Sinds kort, u heeft het wellicht in de plaatselijke pers gelezen, heeft bovenstaande groene 
familie wederom uitbreiding ondergaan. Ook IVN Bergen op Zoom heeft zich bij ons 
aangesloten en werkt nauw met ons samen op het gebied van natuur, lucht- en water 
kwaliteit. Vergaderen doen we al enige tijd samen en soms, indien zinvol, ook met 
deelname van bijvoorbeeld heemkunde kring of de Vogel Werkgroep. In tegenstelling tot 
wat we op partij politiek niveau zien proberen wij versnippering van tijd en energie te 
voorkomen en eensgezind te strijden voor een schoon en leefbaar West Brabant, ieder 
vanuit de eigen expertise, onder de naam ‘Werkgroep Milieu-&Natuurbescherming 
Stichting Brabantse Wal’. Dit alles laat onverlet dat genoemde verenigingen hun 
zelfstandigheid behouden. 
Deze krachtenbundeling is belangrijker dan ooit. De provincie Brabant, die eerder besloot 
minder  geld in cultuur en natuur te steken, komt nu met een heel stevig nee tegen alle 
activiteiten bij natura 2000 gebieden die meer stikstof uitstoot ten gevolge hebben. Gezien 
de benarde situatie waarin onze natuur zich bevindt een terecht besluit, maar ja, hoe 
verder met o.a. huizen- en scholenbouw? Dit, en andere zaken heeft bij de laatste 
verkiezingen tot een welhaast electorale opstand geleid met wellicht grote gevolgen. 
Zekerheid is er gelukkig door gerechtelijke uitspraken waaraan welke politieke partij dan 
ook zich zal moeten houden. Op landelijk niveau hebben we geen invloed, regionaal gaan 
we onverdroten door met nastreven van onze doelen!  
Daarover leest u in deze info meer. Wederom veel leesplezier, 
 

Jan Andriese, voorzitter 
 

Uw secretaris heeft als eerste het jaarverslag van 2022 opgemaakt. Al met al een 
indrukwekkende opsomming van zaken en onderwerpen waar we ons, al dan niet samen 
met anderen, mee bezig gehouden hebben. U vindt het als laatste item in deze 116de 
editie van de INFO. Eerst de actualiteit en daarbij aanhakende plaatjes en berichten, 
daarna de laatste stand van zaken en een nieuw item.  
 

Bert Zwiers, secretaris 
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BOER BURGER BEWEGING 
 

De BBB in alle provincies de grootste, een felicitatie waard. De campagneleider van de 
partij weet alles van PR en marketing en Caroline van der Plas weet als geen ander met 
dat bijltje te hakken. Er valt dan ook heel wat te mopperen. Als we ons tot ons 
‘werkgebied’ beperken: In plaats van knopen door te hakken is al zo’n 30 jaar steeds 
geprobeerd de kool en de geit te sparen. Dus zitten we nu met een gigantisch mest-, 
stikstof- en waterprobleem.  
Het zal u niet verbazen dat we niet gelukkig zijn met de verkiezingsuitslag.  
Niet dat alle problemen ontkent worden maar een partijleider die zegt ‘het gaat helemaal 
niet om de natuur, ze willen onze grond om woningen te bouwen’, die concludeert dat het 
helemaal niet zo slecht gaat met de natuur ‘want in de Weerribben is het 
kraggestaartjesmos weer gevonden’ en dat per gebied eerst maar eens bekeken moet 
worden of de natuur er echt zo slecht voor staat, lijkt ons niet de leider die de transitie nu 
eens voortvarend gaat aanpakken.    
Dat het wel degelijk om de natuur gaat is inmiddels wel duidelijk, Brabant totaal op slot en 
wat de Brabantse Wal betreft: het videootje met Erik de Jonge over honderden dode eiken 
spreekt boekdelen.  
De nieuwe statenleden zijn inmiddels geïnstalleerd en de besprekingen begonnen. 
 

Wat gaat het worden met de BBB, bikkelen of behelpen? 
 

Onderstaande grafiek laat zien dat de stikstofuitstoot vanaf 1990 inderdaad sterk is 
afgenomen waarmee Caroline van der Plas ook vaak mee begint. Wat ze er niet bij vertelt 
is dat de dalende trend in 2015 stokte en dat de uitstoot zelfs weer iets toenam.  
Na de afschaffing van het melkquotum dachten de ‘melkboeren’, aangemoedigd door de 
RABO de wereld nog beter te kunnen bestormen. Groeien op een postzegel met een 
mestprobleem, waarvoor Brussel al (tijdelijk) meer bemesting door de vingers zag dan 
elders in Europa! De sector was ziende blind en roept dat vooral ook anderen aangepakt 
moeten worden. Dat is natuurlijk ook zo, we moeten allemaal in transitie! 
De grafiek laat zien dat niet alleen de agrarische sector z’n best deed. Ook de uitstoot van 
‘de anderen’ laten een constant dalende trend zien. Die begon zelfs al iets eerder en zet 
ook na 2015 door.  
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Om onze eigen transitie niet te vergeten, zomaar wat plaatjes en berichtjes uit de pers. 
Hoe hakken wij onze knopen door? Per slot van rekening ligt het menselijk gedrag ten 
grondslag aan de problemen. Ongebreidelde groei bestaat niet.  
 

 

 
 

 

 

 
 
 
* Heel Nederland onder een dekentje van Action (quote 500 2022) 
 

Dat Action 2022 zou afsluiten met een financieel feest, was te verwachten. De voorlopige 
cijfers verklapten een omzetgroei van 30 procent naar €8,9 miljard, een flink aantal nieuwe 
filialen en een brutobedrijfsresultaat dat met 46 procent pluste naar €1,2 miljard.  
 

De reden van het succes? Volgens de koopjesketen is de omzetstijging het gevolg van 
nieuwe winkels. In 2022 werden er 280 Action-winkels geopend, waarmee het totaal 
ruimschoots de grens van tweeduizend overging naar 2.263 filialen in tien landen.  
 

(En kennelijk is de consument gek op al die goedkope, niet duurzame prullaria)  
 

* Amsterdam―12 april 2022― Dutch Overshoot Day: De dag waarop Earth Overshoot 
Day zou plaatsvinden als iedereen in de wereld zou leven zoals wij. Tussen 1 januari en 
12 april zouden we dan net zoveel grondstoffen hebben gebruikt als de aarde in een heel 
jaar kan regenereren. Dit is bepaald op basis van de laatste data van de National Footprint 
and Biocapacity Accounts gepubliceerd door de Footprint Data Foundation in 
samenwerking met Global Footprint Network en York University, Toronto. 
 

* Earth Overshoot Day viel Vorig jaar op 28 juli, een dag eerder dan in 2021. 
 
DEUREN DICHT BELEID 
 

Milieuorganisaties hebben al meerdere malen actie ondernomen tegen onzinnige 
energieverspilling. Toen de directeur van Brabant Kennis in het kader van de klimaatcrisis 
5 jaar geleden schreef: ”Het klimaat verandert, nu wij Brabanders nog …” heeft Benegora 
in onze regio gemeenten en ondernemersverenigingen aangeschreven om met een 
simpele actie, deuren dicht- winkel open, bij te dragen aan energiebesparing.  

https://www.quotenet.nl/zakelijk/a42667123/action-31-180-miljoen-dividend/
https://www.quotenet.nl/zakelijk/a42667123/action-31-180-miljoen-dividend/
https://data.footprintnetwork.org/#/
https://data.footprintnetwork.org/#/
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De ondernemersverenigingen namen niet eens de moeite om te reageren en de 
gemeenten verwezen naar de ondernemers. 
Was de klimaatcrisis destijds al reden genoeg, toen er vorig jaar de energiecrisis bij kwam 
en voor velen ook een financiële crisis dreigde, vonden we de tijd (over)rijp om ons 
pleidooi te herhalen.  
We beperkten ons dit keer tot de gemeenten met de oproep de ondernemers een handje 
te helpen met gemeentelijk beleid. Een uitgelezen kans om duurzame punten te scoren.   
In Woensdrecht stond onze brief op de agenda van de opinieraad van Maart, in de 
categorie ‘Voor kennisgeving aannemen’. Dat beloofde niet veel goeds. Als secretaris ging 
ik de uitdaging aan en  sprak als volgt in: 
 

“Ik moet u bekennen dat ik getwijfeld heb of ik nog de moeite zou nemen ons verzoek om 
een ‘Deuren dicht beleid’ toe te lichten. Uit de stukken begrijp ik dat u de brief voor 
kennisgeving wilt aannemen. Nu ben ik van nature een ras optimist, mijn vrouw noemt dat 
wel eens anders maar, liever naïef dan nalatig. Bovendien, de met elkaar samenhangende 
energie- en klimaatcrises zijn kwesties van lange adem, dus ik probeer het toch maar, wie 
weet kan ik u tot de broodnodige actie verleiden.  
 

Doe eens gek, steek als gemeenteraad van Woensdrecht uw nek eens uit.  
Stel een daad tegen de arrogante houding van het management van met name 
grootwinkelbedrijven die hun personeel verbieden de deuren dicht te houden. 
Ze kunnen zich de energieverspilling kennelijk permitteren en onttrekken zich aan de 
maatschappelijke opdracht energie te besparen. 
 

Kan er uit Woensdrecht iets goeds voortkomen? Ja, dat kan verdikkeme wel degelijk. 
Maak een verordening die bepaalt dat, om energieverspilling te voorkomen, winkeldeuren  
in de gemeente Woensdrecht gesloten gehouden moeten worden op straffe van een 
boete.  
Heb de primeur in West-Brabant, heel Brabant en wellicht Nederland, om dit als eerste te 
besluiten en bekend te maken. Informeer uw collega’s en roep ze op uw voorbeeld te 
volgen! 
 

Liever naïef dan nalatig. 
 

Zorg er voor dat, bij het begin van het komende stookseizoen, er een paar banners 
hangen met de tekst:  
  

IN WOENSDRECHT ZIJN DE DEUREN DICHT MAAR DE WINKELS OPEN 
 

En zeg nou niet moeilijk, moeilijk en eigen verantwoordelijkheid ondernemers etc. 
 

Daarom een paar voorbeelden van andere durvers, google er maar op: 
 

* In september had Haarlem, op initiatief van de GroenLinks fractie, de wereldprimeur met 
een verbod op vleesreclame dat per januari 2024 van kracht wordt. Nijmegen is inmiddels 
ook om. 
 

* Amsterdam, Leiden en Den Haag besloten ooit al om reclames voor benzineauto's en 
vliegreizen te weren.  
 

* Het Nijmeegse college stelt aan de gemeenteraad voor om vanaf 1 januari 2028 
snorfietsen, brommers en scooters met een verbrandingsmotor niet meer toe te staan 
binnen de bebouwde kom in Nijmegen en Lent. De gemeenteraad zelf riep het college 
ertoe op om dit vóór 2030 te regelen. Vanaf 2025 zijn dezelfde voertuigen van voor 2011 al 
niet meer toegestaan in de binnenstad, Hof van Holland en op de campus Heijendaal.  
Dit zijn ook de zones die vanaf 2025 zero-emissiezones zijn voor stadslogistiek. Alleen 
uitstootvrije bestel- en vrachtwagens mogen er dan nog rijden. 
 

Voor een primeur moet u dus misschien wel snel zijn”  
 

Je zou denken hoe simpel kan het zijn maar de uiteindelijke reactie is ook nu 
teleurstellend. 
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Onze brief werd voor kennisgeving aangenomen. Wethouder de Heer gaat het in het 
ondernemersoverleg bespreken, en dat is het dan.  
 

Woensdrechtse bestuurders zijn dus geen durvers en liever nalatig dan naïef. 
 
NESTKASTEN 
 

In het in aanbouw zijnde zorgcomplex in Hoogerheide moeten, conform de vergunning, nestkasten 
geplaatst worden voor huismussen, gierzwaluwen en vleermuizen. ‘Good old’ Huub Juijn kon het 
niet laten e.e.a. eens goed te bekijken. Hij kwam tot de conclusie dat 1 vleermuizenkast op een 
locatie gepland is waar het veel te warm gaat worden en hij vond dat er best nog wat 
gierzwaluwkasten bij zouden mogen. Hij lobbyde bij Namiro en Benegora om, op hun kosten, in 
totaal 10 extra nestkasten aan te bieden. En de verkeerd geplande kast moest natuurlijk ook 
gecompenseerd worden. Huub zocht support en dus gingen we gezamenlijk bij de Nijs op bezoek. 
Het eindresultaat mag er zijn: Voor de vleermuizenkast komen in de binnentuin extra 
huismuskasten en de aangeboden extra gierzwaluwkasten worden op kosten van de aannemer 
geplaatst. Een pluim voor Bouwgroep De Nijs-Soffers voor de vlotte medewerking en de financiële 
bijdrage. 
Verder is een lans gebroken om van de binnentuin echt iets moois te maken waar de huismussen 
vrolijk kwetterend de bewoners kunnen vermaken. Dat zal overigens niet eenvoudig zijn omdat je 
de grond niet in kunt omdat de binnenplaats het plafond van de parkeerkelder is.  
Maar Huub geeft nog niet op. 
 

.  
 

JAARVERSLAG 2022      
 
ALGEMEEN 
 
BENEGORA zet zich in voor mens en milieu in de regio West Noord-Brabant, Oost 
Zeeland en Antwerpen en omstreken. In juni 1986 werd bij de notaris de oprichting 
vastgelegd met als doel het beleid met betrekking tot milieuzorg, natuurbehoud en 
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landschapsbescherming in de meest uitgebreide zin te beoordelen, beïnvloeden en 
begeleiden.  
Met andere regionaal actieve ngo’s  (IVN Groene Zoom, Namiro, St. Behoud Halsters 
Laag en het Buitengebied van West-Brabant, Vogelwerkgroep Bergen op Zoom) wordt 
nauw samengewerkt onder de naam ‘Werkgroep Milieu-& Natuurbescherming Stichting 
Brabantse Wal’ om zo de kennispoel te vergroten. Om praktische redenen blijft iedere 
vereniging wel juridisch zelfstandig. 
Bij voorkeur  nemen we in een zo vroeg mogelijk stadium aan initiatieven deel om mee te 
denken, kennis in te brengen en om bezwaren te voorkomen. Juridische stappen zijn 
echter nooit uitgesloten.  
Per deelgebied doet het bestuur verslag van de activiteiten in 2022 waarbij soms 
Benegora de trekker is en in andere gevallen één van de andere verenigingen waarmee 
we samen werken. 
 
ENERGIE 
 

Kerncentrale Doel 
Hoewel er nog steeds geen uitspaak is van de Belgische Raad van State sluiten we het 
dossier van de levensduurverlenging van Doel 1 en 2 in 2015 toch maar af.  
Wat we vroegen: respecteren van de internationale verdragen van Aarhus en Espoo is 
inmiddels gebeurd. Er is een internationale raadpleging georganiseerd via een 
internetconsultatie. Daarop is, met dank aan Greenpeace, gereageerd en wij hebben 
gemotiveerd aangegeven dat de reactoren Doel 1 en 2 zo snel mogelijk moeten sluiten. 
Inmiddels is, door de energiecrises, de discussie in België weer opgelaaid en worden 
centrales, die in 2025 zouden sluiten, nog 10 jaar langer geëxploiteerd. Eventueel verzet 
daartegen laten we ditmaal over aan de landelijke organisaties. 
 

Windturbines 
Het regelmatig overleg met de initiatiefnemers van het windpark ZE-BRA werd dit jaar 
voortgezet en leidde m.b.t. de effecten op de regionale fauna tot een oplossing.  
Een zodanig aantal turbines wordt uitgerust met detectie- en stilstand voorzieningen dat 
het hele gebied gedekt wordt. Voor specifieke turbines zijn nog extra regels afgesproken 
ter bescherming van vleermuizen. Het convenant is in december getekend waarop de 
procedure bij Raad van State is ingetrokken.  
Aan onze bezwaren m.b.t. mogelijke geluidsoverlast werd niet tegemoet gekomen. De 
zitting waarin Benegora’s procedure behandeld zou worden is door Raad van State 
verdaagd.  
 

Zonneweides 
De vier projecten in Woensdrecht waar over is meegedacht worden door de 
initiatiefnemers op dit moment uitgewerkt en zullen binnen afzienbare tijd in uitvoering 
komen. Mogelijk met uitzondering van plan De Agger, daartegen loopt nog het 
cultuurhistorisch bezwaar van de provincie. 
 

Hoogspanningsstation TenneT 
TenneT zoekt een geschikte locatie van maar liefst 12 hectare. De gekozen locatie bij het 
gemaal De Pals in de Auvergnepolder schijnt toch ook nog de nodige problemen te geven. 
Het maatschappelijk belang legt bij de grondeigenaren kennelijk niet voldoende gewicht in 
de schaal want het is TenneT nog niet gelukt voldoende grond te verwerven om ook de 
noodzakelijke natuurcompensatie en landschappelijke inpassing te realiseren.  
 

Biomassacentrale SABIC 
Het bedrijf wil een gasgestookte stoomketel vervangen door een pellet gestookte 
installatie. Een typisch geval van misbruik van een veel te ruime stikstofvergunning 
waardoor men denkt intern te kunnen salderen. Ingebrachte bezwaren zijn door de 
provincie ongegrond verklaard. Tegen de verstrekte vergunning loopt nu een procedure bij 
Raad van State.  
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Ook Mobilisation fort he Environment (Johan Vollenbroek c.s.) heeft bezwaar 
aangetekend, we zijn dus in goed gezelschap. 
 

Deuren dicht beleid 
Naar aanleiding van de energiecrisis en de oproep vooral ook energie te besparen hebben 
we de gemeenten in de ZW-hoek gevraagd een ‘Deuren dicht beleid’ te formuleren. Het is 
toch al te gek dat veel winkels met hun open deuren energie verspillen.  
 
AGRARISCHE SECTOR / (INTENSIEVE) VEEHOUDERIJ  
 

Halsters Laag 
Het dossier Biomoer, later Fertikal, kan gesloten worden. De biovergister heeft een dikke 
tien jaar voor veel overlast gezorgd. Stank, fijn stof, verkeersoverlast waartegen menig 
bezwaar is ingediend. Het woonhuis en de grond zijn te koop aangeboden. De installaties 
moeten worden afgebroken.  
 

Heerlesebaan Bergen op Zoom 
Een varkensbedrijf aan de Heerlesebaan wil uitbreiden. Volgens het bestemmingsplan 
Buitengebied 2020 kan dat helemaal niet maar het college wil er toch aan meewerken. Om 
dit te kunnen doen werd het betreffende perceel uit het ontwerpbestemmingsplan 
geknipt(!) en werd aan de gemeenteraad gevraagd een ‘verklaring van geen bezwaar’ af 
te geven. Het is ons gelukt de raad te overtuigen dit niet te doen, de verklaring is 
geweigerd. Vervolgens werd de verklaring door het college echter zo slecht  onderbouwd 
dat die geen stand hield tijdens het hoger beroep, ingesteld door de varkenshouder. Raad 
en college van BoZ zijn weer aan zet. Wordt vervolgd dus. 
 

Intensieve veehouderij Woensdrecht 
In de gemeente Woensdrecht is helaas nog geen sprake van vermindering van het aantal 
dieren. Nieuwvestiging is volgens het bestemmingsplan weliswaar uitgesloten maar 
bestaande bedrijven kunnen wel uitbreiden en enkele schijnen dat te willen. Aanvragen 
voor uitbreiding worden zorgvuldig beoordeeld en zo nodig aangevochten.  
 

Weg naar Wouw Huijbergen 
De vergunningaanvraag van een leghennenbedrijf, die we in 2016 aanvochten, werd na 
het bekende PAS-besluit in 2019 vernietigd. Een verzoek tot handhaving werd afgewezen 
omdat er een nieuwe aanvraag was gedaan. De Omgevingsdienst bestudeerde die 2 jaar 
en in december verleende Woensdrecht de vergunning. Daartegen loopt nu bezwaar.  
Saillant ‘detail’: de Natuurbeschermingswet vergunning is door de provincie geweigerd.  
Dit dossier krijgt dus zeker nog een vervolg in 2023.  
 

Damesweg Rilland 
De geitenhouderij aan de Damesweg, net over de grens met de gemeente Woensdrecht, 
wil een nieuwe stal. Een eerdere poging werd in 2017 al eens door de Zeeuwse 
Milieufederatie met succes aangevochten. In een gezamenlijke actie is in eerste instantie, 
zonder succes, een zienswijze ingediend waarna tegen de verleende vergunning beroep is 
aangetekend bij Raad van State.   
 

Havenweg Ossendrecht 
Het bedrijf wil luchtwassers installeren waardoor de stikstofuitstoot vermindert maar dat 
moet dan weer gepaard gaan met het bouwen van een nieuwe stal waardoor het aantal 
dieren verder toeneemt van 5.100 tot 7.000 varkens. We hebben bezwaar aangetekend. 
 

Putseweg Ossendrecht 
Het landbouw en vleeskoeienbedrijf wil een nieuwe stal bouwen en het aantal dieren 
uitbreiden. De locatie grenst aan het NNB (Natuur netwerk Brabant) en het N2000-gebied. 
Zowel de Brabantse Milieufederatie als wij hebben een zienswijze ingediend. 
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RUIMTELIJKE ORDENING/ INFRASTRUCTUUR 
 

Bestemmingsplan Buitengebied Oost Bergen op Zoom 
Het ingestelde beroep tegen het plan staat nog bij RvS op de rol. Er is inmiddels gereageerd op 
het verweerschrift van de gemeente op onze bezwaren. Uitspraak kan dus pas volgend jaar 
verwacht worden. 
 

Poortgebied Bergse Heide 
Nadat in oktober 2020 een convenant werd ondertekend en de projectontwikkelaar in 2021 
de problemen met de  grondverwerving kon oplossen heeft de gemeente Bergen op Zoom 
de omgevingsvergunning verleend. Eén van de punten uit het convenant, de afsluiting 
voor autoverkeer van de Moervaart, is nog niet geregeld. Dat wil de gemeente separaat 
besluiten. 
Als dat niet tijdig gebeurd zal alsnog tegen het plan bezwaar gemaakt moeten worden. 
 

Bestemmingsplan Markiezaten 
Zo’n 10 jaar geleden is geprobeerd woningbouw op terpen in de Augustapolder te 
voorkomen. Het ging toen om hoogbouw op een viertal terpen. Dat is helaas mislukt.  
Het plan komt nu in uitvoering onder de naam Markiezaten. Uit overleg met de 
projectontwikkelaar werd duidelijk dat op drie terpen geen flats zijn gepland maar villa’s. 
De vierde terp blijft ongewijzigd. Onze ingebrachte ideeën om het plan beter te maken 
vonden helaas geen gehoor. 
 

Markiezaatscontainerterminal 
De nieuwe eigenaar (H. Essers, Belgie) heeft een nieuw plan gepresenteerd. Zelfde 
locatie maar terminal wordt dubbel zo groot, 150.000 bewegingen i.p.v. 75.000. Dat 
betekent dat de procedure m.b.t. de compensatie ook opnieuw moet. Daar wordt inmiddels 
aan gewerkt en men hoopt volgend jaar te kunnen beginnen. De compensatie voor de 
wezel is inmiddels gerealiseerd op de Molenplaat. 
 

Barge Terminal Tilburg 
BTT heeft een locatie aan de Konijnenburgweg verworven (voormalige ‘Turkse 
maisfabriek’) en ontwikkelt daar een terminal onder de bestaande vergunning. Volgens 
ons kan dat niet maar de nieuwe eigenaar heeft met die kennis kennelijk niets gedaan.  
De Natuurbeschermingswet vergunning is inmiddels geweigerd.  
 

Omgevingsvisie Woensdrecht 
Na een lang proces zag de Ontwerp Omgevingsvisie in februari het licht.  
Hoewel de visie een hoog abstractieniveau heeft hebben wij voorgesteld het aspect 
‘gezondheid’ in de visie meer zwaarte te geven. De nabijheid  van een groot (chemisch) 
industrieel complex en één van de drukste verkeersaders van Nederland, hebben effect op 
het leefmilieu in onze gemeente. Ook de PFAS problematiek, vooral veroorzaakt door 
uitstoot van Indaver, 3M en lozing via het gemaal bij Bath, vormt helaas ook in onze regio 
een reële bedreiging. Een ander aspect is in dit verband is geluid. Onze omgeving is ‘rijk’ 
aan geluid, veroorzaakt door verkeer, industrie en aanwezige en nog te plaatsen 
windmolens Er zijn steeds meer aanwijzingen dat geluidsoverlast schade berokkent aan 
de gezondheid  
Overigens wordt de invoering van de Omgevingswet nog weer verder uitgesteld. Alle tijd 
dus om de visie op dit punt te verbeteren. 
 

Marktje Woensdrecht 
Een ontwikkelaar wil het oude industrieterreintje ontwikkelen als woongebied. De oude 
opstallen worden gesloopt en er is een plan ontwikkeld voor 14 ‘long houses’. In een 
zienswijze hebben we voorstellen gedaan die ons inziens het plan beter maken. 
 

Snelfietsroute Bergen op Zoom – Roosendaal 
Pogingen om het tracé zo aangepast te krijgen zodat er geen, of minder, bomen 
geslachtofferd zouden moeten worden, hadden geen resultaat.   
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NATUUR 
 

Groenbeleidsplan – waardevolle bomen Woensdrecht 
Het groenbeleidsplan is vastgesteld maar voor de lijst met waardevolle bomen konden nog 
suggesties aangedragen worden. Onze bomenridders Jos van Wesel en Fred Severin zijn 
de uitdaging aangegaan en hebben alle kernen van de gemeente Woensdrecht gescand. 
De bal ligt nu bij de gemeente om de waardevolle bomenlijst daadwerkelijk aan te passen. 
 

Natuurbeschermingswet vergunning vliegbasis Woensdrecht 
De Nbw-vergunning voor de vliegbasis Woensdrecht is ook dit jaar nog niet afgerond en 
sleept zich al jaren voort evenals de vergunning voor het F135-project en de Testcel (hal 
voor het JSF motoren onderhoud en een testcel). Een bij Raad van State geplande zitting 
werd op verzoek van het ministerie uitgesteld.  
 

Beheerplan Brabantse Wal Natura 2000 
Een langslepend project, het loopt al vanaf 2015! Voor de wateropgave in het Natura-2000 
gebied Brabantse Wal geldt de ‘Sense of Urgency’. Dit houdt in dat verdroging en 
waterkwaliteit op korte termijn moeten verbeteren. Omdat er ons inziens niet aan werd 
voldaan is beroep ingesteld. De rechter is onder meer gevraagd de provincie Noord-
Brabant op te dragen extra onderzoek te doen en de nodige extra beheermaatregelen in 
het beheerplan op te nemen om volledig invulling te geven aan genoemde ‘Sense of 
Urgency’.  
Raad van State heeft onze bezwaren afgewezen maar gaf wel aan dat de provincie iets 
moet doen aan de wateronttrekkingen door de landbouw. We richten onze pijlen nu op 
Gedeputeerde Staten en het Waterschap.  
 

Bezoekerscentrum Erebegraafplaats Bergen op Zoom 
De Stichting Bezoekerscentrum militaire erevelden Bergen op Zoom heeft het commentaar  
op de grote glazen wanden ter harte genomen. Er zijn oplossingen gevonden om te 
voorkomen dat vogels zich te pletter gaan vliegen. 
 

Gebiedsgerichte aanpak (GGA) 
Op initiatief van de provincie wordt regionaal geïnventariseerd welke mogelijkheden er zijn 
om zowel natuur als agrarische sector voldoende perspectief te bieden. De Brabantse Wal 
is één van de gebieden met complexe opgaven. In interviews zijn ideeën aangedragen. 
Het verslag van deze verkenning werd in november gepresenteerd. Het echte werk, de 
uitwerking waarbij knopen doorgehakt zullen moeten worden, kan nu beginnen. 
 

Vivoo fiasco 
Voetbalvereniging Vivoo in Huijbergen wacht al jaren op nieuwe velden. In februari keurde 
de raad een plan goed dat daarin voorzag. Niemand van de ‘Groene gemeente op de 
Brabantse Wal’ attendeerde de raad op de hoeveelheid waardevol groen er zou 
sneuvelen. Ook tijdens de verdere uitwerking kwam, in al die maanden. bedacht niemand 
dat het toch niet meer van deze tijd is om 125 zomereiken en ondergroei op te offeren 
voor een voetbalveld. Oplettende leden gingen op basis van geruchten navraag doen bij 
de gemeente hoe het met de vergunningen zat. De gemeente was van mening dat de 
bomen kapvergunningvrij waren. Na lang aandringen bleek dat programmatuur niet 
aangepast was waardoor die mening gebaseerd was op een verouderde kaart.  
Ter elfder ure werd alsnog een quick scan naar de natuurwaarden uitgevoerd en een 
Natuurbeschermingswet vergunning aangevraagd. De Omgevingsdienst greep in 
waardoor de bomen vooralsnog niet gekapt mogen worden. Kortom een fiasco voor alle 
partijen, voor de gemeente en natuurlijk voor Vivoo die nog langer moet wachten, maar 
ook voor ons. We zijn op geen enkel moment bij het project betrokken. In hoeverre nemen 
we elkaar dan serieus? Vroegtijdig overleg kan dit soort debacles voorkomen. 
 

Martinushoeveweg Ossendrecht 
De gemeente Woensdrecht verleende een vergunning voor de kap van een 100-tal bomen  
langs de Martinushoeveweg. Het noodzakelijke onderzoek naar de natuurwaarden, de 



10 

 

quick scan, is niet door een erkend ecologische bureau uitgevoerd. Verder is onduidelijk 
wat nou precies wel of niet gekapt wordt. Dat niet alle bomen er florissant bijstaan is 
duidelijk maar de ons inziens noodzakelijke Natuurbeschermingswet vergunning ontbreekt 
en dus tekenden we bezwaar aan.  
 
MILIEU 
 

Geluidmeting 
Onze eigen meetapparatuur staat nog steeds aan de westrand van Ossendrecht 
opgesteld.  
De continue metingen zijn te volgen op noisenet.nl/benegora. Er moesten dit jaar een 
aantal onderdelen worden vervangen en we moeten ons beraden over de aanpassing van 
de inmiddels al vele jaren oude software. 
 

PFAS/PFOS 
Zowel Nederland als België kent z’n problemen met PFAS/PFOS afval. In Vlaanderen 
kwam een al lang bekend probleem letterlijk boven water door de aanleg van de 
Oosterweel-verbinding. Greenpeace en de Bond Beter Leefmilieu zitten er bovenop. 
In Nederland heeft het probleem nu ook de volle aandacht en wij volgen de 
ontwikkelingen. 
Mogelijk dat bij de aanleg van de Markiezaat Container Terminal zich ook een PFAS 
probleem kan voordoen.  
 
DIVERSEN 
 

Buiten de hierboven beschreven dossiers, die de nodige tijd en kennis verg(d)en, waren er ook 
een aantal waarmee we sneller klaar waren. Óf omdat er niets op aan te merken viel óf ze omdat 
ze nog in een pril stadium verkeren en later uitgebreider aan de orde zullen komen, of niet. We 
noemen: Schietbaan Trapke op in Huijbergen, uitbreiding SNEBO in Ossendrecht, Herontwikkeling 
Sneek terrein in Putte, uitbreiding Driehoeven in Ossendrecht. 

 
REGULIER OVERLEG 
 

Stichting Brabantse Wal 
Benegora is met 2 leden vertegenwoordigd in de stichting waarvan 1, als penningmeester, 
deel uitmaakt van het dagelijks bestuur. Het boek ‘Ontdek de Brabantse Wal’ en de 
wandelgids ‘De Brabantse Wal’ zijn vrijwel uitverkocht 
 

Brabantse & Zeeuwse Milieufederatie  
Er was met betrekking tot diverse dossiers contact. Een aantal procedures werd mede 
namens Benegora gevoerd en omgekeerd ondersteunde de BMF c.q. ZMF ook een aantal 
zienswijzen die wij ook deelden. De federaties zijn een bron van kennis voor lokale 
verenigingen waar we op ad hoc basis graag gebruik van maken.  
 

Kerncentrale Doel 
Bestuurslid Klaas Rosskamp is afgevaardigd in de klankbordraad.  
  

Gemeente Woensdrecht 
Op reguliere basis heeft Benegora, samen met Namiro, overleg met leden van het college 
c.s. over lopende en voorgenomen activiteiten. Na de verkiezingen duurde het even 
voordat het weer op gang kwam. 
  

Bergen op Zoom 
Door het nieuwe college lijkt zowaar een regulier overleg met de natuur- en 
milieuverenigingen vorm te krijgen. Een eerste verleg heeft plaats gevonden en een 
nieuwe datum is afgesproken. Hopelijk kunnen we op regulier basis vóóraf rechtstreeks 
overleggen in plaats van via de raad of de rechter.  
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Brabants Burgerplatform 
West-Brabant is in de Stichting Brabants Burgerplatform vertegenwoordigd door ons lid 
Olaf Mouwen. Het platform houdt zich actief bezig met de problematiek rond de intensieve 
veehouderij. Zie voor meer informatie de website: brabantsburgerplatform.nl  
 
INTERN  
 

De Algemene Ledenvergadering kon dit jaar weer fysiek georganiseerd worden. De 
vergadering vond in juli plaats in De Kloek in Huijbergen. Aan een beperkt aantal leden 
legde het bestuur rekening en verantwoording af van de activiteiten en het gevoerde 
beleid  
Er waren geen te benoemen of aftredende bestuursleden. 
 

Ad hoc kan een beroep gedaan worden op de deskundigheid van een aantal leden en er 
wordt nauw samengewerkt met andere natuur-& milieuorganisaties.     
 

Het aantal leden/ donateurs bleef per saldo gelijk. Drie nieuwe leden konden worden 
ingeschreven maar door drie opzeggingen en een aantal niet meer participerende partners 
nam het aantal iets af. Het aantal leden/ donateurs bedroeg ultimo december 116.  
Helaas staan er nog enkele donateurs, die al enige tijd niet meer reageren op 
uitnodigingen en brieven, op de nominatie afgevoerd te worden.  
 

De INFO verscheen, inclusief die van de algemenen ledenvergadering drie keer en wordt 
digitaal verstuurd. Een drietal ‘old school’ leden ontvangt nog een geprint exemplaar. 
   

Rob Hagemeijer nam ook dit jaar de website voor zijn rekening en op de Facebook pagina 
worden door de secretaris onregelmatig relevante/ interessante berichten gepost.    
 

Het bestuur dankt alle ondersteuners en iedereen die onze vereniging een warm hart 
toedraagt, hartelijk voor hun inzet en steun.  
 

Maart 2022, 
Milieuvereniging BENEGORA 

 
Het bestuur 
Jan Andriese, voorzitter 
Bert Zwiers, secretaris/ penningmeester 
Klaas Rosskamp, lid 
Jos van Wesel, lid 
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